
Ontwerp programmabegroting 2020.

Voorzitter,
Aan de orde is de behandeling van de ontwerp 
programmabegroting 2020. Op zich een heldere begroting, die 
ons enerzijds dwingt op hoofdlijnen te acteren, doch 
anderzijds door het gemis aan informatie leidt tot vragen. Zo 
constateert AWB dat bij de Kadernota 2020 is gesteld dat de 
meeste opgaven uit het Waalres Akkoord 2018-2022 zijn 
meegenomen in de meerjarenramingen voor genoemde jaren. 
In de begroting is het vervolgens moeilijk zo niet onmogelijk 
om dat deel van de opgaven dat in 2020 wordt uitgevoerd 
terug te vinden. Zo vinden wij de studie naar de aanleg van 
een tweede Oost-West verbinding niet meer terug. Hiervoor 
vragen wij nadrukkelijk aandacht en horen graag wat de 
status van dit onderzoek is. Verder geven wij het college in 
overweging om na de vaststelling van de begroting iedere 
fractie een beheersbegroting te doen toekomen.

AWB kan zich in grote lijnen vinden in de voorliggende 
begroting voor 2020 en kijkt in deze algemene 
beschouwingen vooruit op een aantal in 2020 te nemen 
besluiten c.q. projecten.

Kunst en Cultuur.
Onlangs heeft de raad een bezoek gebracht aan het Kunstloc in 
Tilburg. Naast een bezichtiging van het pand heeft hij zich 
daar laten informeren over de Cultuur loper. Het programma 
helpt de scholen om vanuit hun eigen visie een samenhangend 
en doorlopend activiteitenprogramma te maken. Zo worden 
kinderen in het primair onderwijs en jongeren in het 
voortgezet onderwijs optimaal gestimuleerd in hun culturele 
groei. AWB zou graag zien dat de raad van Waalre zich 
uitspreekt voor deelname aan dit programma en met die 
positieve boodschap de basisscholen benadert met het 



verzoek hierbij te willen aansluiten. Wij hebben een daartoe 
strekkende motie voorbereid, die we bij deze indienen.

Afvalinzameling.
In het Waalres Akkoord is afgesproken om op zoek te gaan 
naar een gedragen en effectieve afvalinzameling, waarbij het 
scheiden van afval aan de bron vooralsnog als uitgangspunt 
van beleid wordt beschouwd. Het streven is daarbij gericht op 
het terugdringen van het restafval. Op 24 september heeft de 
raad in een eerste werksessie geconstateerd dat 78% van de 
inhoud van de grijze kliko herbruikbare afvalstromen 
betreffen die men in het huidige afvalinzamelsysteem nu al 
kwijt kan. Slechts 11% is echt restafval. Dit toont ons inziens 
aan dat met de huidige wijze van afvalinzameling wellicht kan 
worden volstaan en dat met een juist gebruik van de kliko's 
gecombineerd met een daarop gerichte communicatie het 
restafval aanzienlijk kan worden beperkt. Zonder op de 
wensen van de burgers vooruit te willen lopen moet wat AWB 
betreft de afvalinzameling voor de burgers in ieder geval 
aantrekkelijk en gemakkelijk zijn.

Woningbouw.
Hoewel er in Waalre veel, gevarieerd en voor alle doelgroepen 
wordt gebouwd maken wij ons zorgen over de huisvesting van 
starters en ouderen. Zo is er bij ouderen die groot en 
zelfstandig wonen de behoefte aan de realisering van 
grondgebonden patiowoningen al dan niet in CPO-verband en 
bij jongeren, maar niet bij jongeren alleen, de behoefte aan 
goedkope huur- c.q. starterswoningen. Voor AWB is dit een 
punt van aandacht voor de Woonnotitie, zijnde de uitwerking 
van de inmiddels vastgestelde Visie op goed wonen. 

Het Klooster.
Kort voor de eigendomsoverdracht van Het Klooster bereikten 
ons verontrustende berichten van verenigingen die zich 



geconfronteerd zagen met aanzienlijke verhogingen van de 
huurprijzen en met de sluiting van Het Klooster van 1 maart 
2020 tot zeker 1 september. Verenigingen worden daardoor 
gedwongen elders onderdak te vinden. Wij verzoeken het 
college om de ontwikkelingen nauwgezet in de gaten te 
houden en oog te blijven hebben voor de aan de 
eigendomsoverdracht liggende grondgedachte Het Klooster 
voor de komende 10 jaren open en toegankelijk te houden 
voor de Waalrese gemeenschap.

Nieuwe landgoederen.
Met de behandeling van het Landgoed Gildebosch nog vers in 
ons geheugen dringen wij aan op een spoedige behandeling 
van het door de raad gevraagde nieuwe landgoederenbeleid. 
Wat AWB betreft dient het verlenen van medewerking aan 
nieuwe landgoederen te worden bezien vanuit een historische 
achtergrond. De behandeling heeft ook bewezen dat de 
burgers rechtstreeks bij de raad een burgerinitiatief moeten 
kunnen indienen en dat de verordening, die in de vorige 
raadsperiode, tegen onze wil in, is ingetrokken opnieuw moet 
worden ingevoerd. AWB zal met een daartoe strekkend 
initiatiefvoorstel naar de raad komen. 

AWB ziet o.a. met belangstelling uit naar de besluitvorming 
over o.a. de herinrichting van Den Hof en de Eindhovenseweg, 
de realisering van de tijdelijke sluipverkeer werende 
maatregelen in het kerkdorp Waalre, de nieuwe 
ontmoetingsruimte bij sporthal De Voldijn en het medisch 
centrum in Waalre.

Verpleeghuis.
Op 28 oktober informeerde u ons over de stand van zaken met 
betrekking tot de herontwikkeling 't Laar. Wij zouden graag 
zien dat nog deze raadsperiode de schop de grond in gaat voor 
de bouw van een nieuw verpleeghuis in Waalre. Wij 



verzoeken het college druk uit te blijven oefenen op RSZK/ 
Oktober om met een daartoe strekkend plan te komen en om 
bij het uitblijven daarvan op zoek te gaan naar een andere 
zorginstantie die in Waalre een verpleeghuis wil realiseren. 

Duurzaamheid.
Bij de plannen voor het op te stellen Warmteplan dat in 2021 
gereed moet zijn en waarin onder meer staat hoe woningen 
van het aardgas af kunnen en in welke wijken en buurten er 
kansen liggen om voor 2030 van het gas af te zijn zullen wij de 
vinger aan de pols houden. Enerzijds benadrukken wij dat de 
plannen haalbaar en betaalbaar moeten zijn. Anderzijds komt 
het nu aan op het nemen van maatregelen opdat 
noodzakelijke private investeringen ook aantrekkelijk 
worden. De transitie naar een duurzame economie en 
samenleving levert kansen op. De politiek is bij uitstek in de 
positie om concrete stappen te zetten op het gebied van 
wonen, bouwen, verkeer, vervoer, bedrijven 
energievoorziening en voedselaanbod. AWB vraagt zich dan 
ook af of met het wachten op de RES kan worden volstaan of 
moeten we nu al starten met wat we lokaal nu al zouden 
kunnen realiseren en met een intensieve 
bewustwordingscampagne richting onze burgers. 

Financiën.
Voorgesteld wordt om de OZB naast een stijging van de 
afvalstoffenheffing van 3% met 7,5% te laten stijgen. In het 
Waalres Akkoord hebben wij afgesproken dat de OZB slechts 
gemotiveerd mag worden verhoogd. Het college schrijft dat de 
omstandigheden maken dat deze keuze op dit moment te 
verantwoorden is. Met name het tekort in de jeugdzorg is hier 
debet aan. Met een OZB verhoging wordt ook een beroep 
gedaan op de solidariteit van de burgers. De jeugd heeft de 
toekomst en verdient daar waar nodig onze zorg. Enerzijds is 



de voorgestelde extra verhoging van de OZB daarmee 
voldoende gemotiveerd en te rechtvaardigen.

Anderzijds is dit, in een tijd waarin met kortingen op de 
pensioenen wordt gedreigd, voor het hebben van spaargeld op 
de banken wellicht moet worden betaald, de provincie de 
opcenten op de wegenbelasting de komende jaren jaarlijks 
met 2,5% verhoogt en de zorgkosten blijven stijgen, slecht 
nieuws voor onze burgers en met name voor de burgers met 
een kleinere beurs. 

AWB baart dit zorgen en zou dan ook liever zien dat het 
positief resultaat van de septembercirculaire niet aan de post 
onvoorzien wordt toegevoegd maar wordt ingezet voor de 
verlaging van de geplande verhoging van de OZB van 7,5 naar 
4%. Graag horen wij van het college wat het hiervan vindt.

Armoede.
Tenslotte constateren wij en niet wij alleen dat de armoede in 
Nederland toeneemt en er steeds meer burgers in de 
schuldhulpverlening terecht komen. Burgers die in armoede 
leven kampen ook vaak met gezondheidsproblemen en voelen 
zich eenzaam. Ook in Waalre is er sprake van armoede. AWB 
doet een dringend beroep op het college om met name de 
verborgen dan wel stille armoede in beeld te krijgen, 
waardoor het mogelijk wordt om ook deze medeburgers de 
helpende hand te bieden. 

Tenslotte onze dank voor de samenstelling van deze begroting 
en de beantwoording van de door onze fractie gestelde 
vragen, waarbij wij u verzoeken om onze dank ook aan de 
ambtelijke organisatie over te brengen. 

Jo Claessen
Fractievoorzitter Aalst Waalre Belang.


